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SLOVENSKO: Bývalý sudca a súčasný advokát obvinených v politicky citlivých kauzách
Dávid Lindtner si myslí, že sa Slovensko za vlád Igora Matoviča (OĽANO) a Eduarda Hegera
(Demokrati) stalo hybridným režimom. Vláda podľa neho neohrozuje len princípy právneho
štátu, ale aj štátu ako takého. Faktom je, že „pozatváranie politických oponentov“ bolo
nepriamym programom strán, ktoré sa po roku 2020 stali vládnymi.

Po tom, čo šéfka Za ľudí Veronika Remišová zverejnila známe pexeso, na ktorom urobila z viacerých
osôb želané terče, sa záhadne začala vyšetrovania namierené práve proti týmto osobám. Ak by sa
ukázalo, že vláda zasahovala a zasahuje do práce orgánov činných v trestnom konaní a do činnosti
súdnej moci, bol by z toho vážny problém na ústavnej úrovni.

Bývalý sudca a súčasný advokát Dávid Lindtner v Bez cenzúry v eReporte.

Zdroj: youtube/ereport

„Otázkou je, že či je Slovensko ešte z politologického hľadiska štátom. To, sa obávam, že
okrem jazyka, vlajky a štátneho znaku tie atribúty štátu úplne nenapĺňa,“ povedal Lindtner
pre eReport. „Slovensko je hybridným režimom. Má prvky, ktoré sú vlastné zločineckým
režimom a má aj demokratické prvky. Otázne je, že ktoré z nich majú prevahu,“ dodal.

Ficov a Kaliňákov advokát
Lindtner je okrem iného iné aj advokátom známych politikov Roberta Fica a Roberta Kaliňáka (Smer-
SD). Prvého z nich sa vládni poslanci pokúsili vydať na väzobné stíhanie cez parlament, čo nevyšlo,
druhý z nich si dokonca odsedel niekoľko týždňov vo väzbe v rámci kauzy Súmrak. Pričom po
prepustení obvinenie voči Ficovi aj voči Kaliňákovi zrušili. Veľkou témou sa predtým aj potom stali
nahrávky vyšetrovateľov NAKA, z ktorých je zrejmé, že kriminalizácia opozície je akýmsi cieľom.

„Mediálna obhajoba sa tu začala až po tom, ako sa začala mediálna obžaloba,“ reaguje
Lindtner na výhrady špeciálneho prokurátora Daniela Lipšica, vlády a médií, že opoziční politici
riešia jednotlivé kauzy na tlačových konferenciách. Advokát upozorňuje, že sú to práve
vyšetrovatelia, prokurátori, vybraní sudcovia, vládni politici a médiá hlavného prúdu, kto sa do
opozičných politikov pustil verejne a mediálne.

V relácii „Bez cenzúry“ s Fedorom Flašíkom sa taktiež dozviete:

Môžeme o Slovensku hovoriť ako o materiálnom právnom štáte?
Aký je jeho názor na paragraf 363?
Prečo bol trestný rozkaz na guvernéra NBS P. Kažimíra použitý nemiestne a nemá oporu
v trestnom poriadku?
Je v poriadku, že sú skutky kajúcnikov ako Makó a Imrecze podkvalifikované?
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Prečo vie Denník N o jednotlivých úkonoch skôr ako účastníci konaní?
Prečo Lipšic spochybňuje odbornosť doc. Burdu?

Bez cenzúry, eReport

Propagandistické médiá?
„Médiá hlavného prúdu, ktoré možno nazvať propagandistickými, propagujú konkrétne
zločinecké metódy režimu. Pokiaľ proti vám stojí táto mediálna mašinéria, je ťažko sa
obhájiť. Verejnosť vás vníma ako dopredu odsúdeného… Obhajobe často neostáva nič iné,
ako sa mediálne brániť,“ podotkol Lindtner.

Problém s preparáciou obvineného
Veľkým fenoménom sa počas posledných rokov stal inštitút kajúcnika a tzv. preparácie obvineného.
Samotní kajúcnici sa v trestnom práve používali a používajú bežne. Problémom však je, keď
vyšetrovatelia navádzajú kajúcnikov na konkrétne tvrdenia a v podstate si len nechávajú potvrdiť to,
čo vyslovia oni, nie samotní kajúcnik. Existuje potom podozrenie, že kajúcnici za obrovské korupčné
kauzy nedostávajú väzobné tresty preto, lebo povedali to, čo chceli vyšetrovatelia počuť.

„To krivenie práva je tak očividné, že skutočné len tá verejnosť, ktorá je indoktrinovaná a
nechce sa zaoberať detailnejšie politikov, tomu dokáže veriť,“ konštatuje Lindtner. Dodáva, že
problémom je aj neznalosť jednotlivých procesov v našom právnom systéme. V prípade sa často ešte
vôbec nerozhodlo, no médiá nastavujú „titulky“ tak, aby verejnosti predpisovali jasný a vyhranený
názor. Bolo tak vraj napríklad v prípade vydania trestného rozkazu na guvernéra NBS Petra
Kažimíra: „Išlo o titulok v médiách ´máme odsúdeného guvernéra NBS´ a to stačí.“

V prípade „Kažimír“ ešte ani zďaleka nie je koniec
V tomto prípade však médiá zabudli dodať, že sudca rozhodoval expresne rýchlo. Pomocou inštitútu,
kde nemusel svoje rozhodnutie ani len odôvodniť a prípad bude mať pravdepodobne ešte dlhé
pokračovanie, plné rôznych zvratov.
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